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Svar på spørgsmål 251 (Alm. del): 

I brev af 14. september har Uddannelsesudvalget stillet mig følgende 

spørgsmål: 

 

Spørgsmål 251: 

"Deler ministeren, jf. alm. del – bilag 408, naturlærernes bekymring for, 

at det nye store naturvidenskabelige linjefag har været med til at hæmme 

frem for at fremme flere lærerstuderende med naturfag som linjefag, og 

overvejer ministeren en ændring?" 

 

Svar: 
Jeg deler ønsket om, at flere studerende på læreruddannelsen vælger na-
turfag som linjefag, da dette er en væsentlig del af bestræbelserne på at 
styrke naturfagene i det samlede uddannelsessystem.  
 
Samtidigt skal jeg understrege, at sigtet med den nye læreruddannelse er 
at styrke kvalitet og omfang af de enkelte linjefag, således at de studeren-
de i højere grad specialiseres med bedst mulige faglige forudsætninger for 
at undervise i deres linjefag. 
 
Jeg mener, det endnu er for tidligt at konkludere noget sikkert om kon-
sekvenser af den nye læreruddannelse, og at det bør være en opgave for 
den kommende faglige følgegruppe at følge udviklingen på naturfagsom-
rådet nøje. 
 
Endelig vil jeg gentage, hvad jeg for nyligt har sagt offentligt, at jeg er 
åben over for alle gode forslag til arbejdet med at styrke naturfagene i 
læreruddannelsen og i folkeskolens undervisning. 

 

Denne besvarelse fremsendes i 5 eksemplarer 

 

Med venlig hilsen 
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